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Protokół nr XIV / 16 
z sesji Rady Gminy Brody 
odbytej w dniu 2.02.2016r. 

 
 

1. Otwarcie obrad XIV Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz. 900 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XIV sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 15.. Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  

Wójt zgłosił przyjęcie do porządku obrad dwóch uchwał: 
- w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa w miejscowości Wierzchno 
- w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa. 

Przewodniczący prosił o przegłosowanie przyjęcia powyższych uchwał do porządku obrad. 
Za – głosowali wszyscy radni.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowano jednogłośnie. 

2. Wręczenie aktów mianowania i odznaczeń żołnierzom rezerwy. 
 
Wojskowy Komendant Uzupełnień w Żaganiu. ppłk Tadeusz Witkowski. Wręczył akty 
mianowania dla żołnierzy rezerwy  p. Rochowi  Greszta oraz p. Markowi .Żurańskiemu. 
 
3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do protokołu. 
Uwag nie zgłaszano. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt poinformował o działaniach w okresie od  26 stycznia do chwili obecnej. 
-  26.01.2016r. w Iłowej  był na podpisaniu porozumienia samorządowego w spr. pilnego  
   remontu nitki autostrady A18. 
-  27.01.2016r. w J. Dolnych brał udział w zebraniu sołeckim w celu dokonania wyboru 
   nowego sołtysa po rezygnacji p. Tadeusza Kuczkowskiego. Nowym sołtysem została pani  
   Krystyna Kachnowska. 
-  29.01.2016r. w Brodach uczestniczył w obchodach IX rocznicy utworzenia świetlicy dla 
   dzieci autystycznych „Zaczarowani”. 
-  30.01.2016r. w remizie OSP w Brodach był na zebraniu sprawozdawczo wyborczym  OSP 
   Druhowie udzielili absolutorium Zarządowi i Komisji Rewizyjnej. Dokonano wyboru nowego 
   Zarządu i Komisji Rewizyjnej. Prezesem został druh  Adam Zieliński. 

M. Maszkowski prosi o rozwinięcie tematu w pkt 14 i 16 

Wójt – pkt 14 – spotkanie z Wojewodą było bardzo krótkie. . Poruszono problem imigracji, 
temat zarządzenia zastępczego   w spr. udokumentowanych złóż kopalin po wyroku NSA. 
Wójt ponowił kwestię przyjęcia przez gminę rodziny pochodzenia polskiego z Donbasu z 
praktyką lekarską.   
Przedstawił problem z likwidacją firmy DART, prosił o pomoc w znalezieniu nowego 
kontrahenta. 
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Pkt. 16 -  w dniu 20.01.2016r. wraz z p. Gwoździńskim, p. Faber, radnym M. Kowalskim byli 
na spotkaniu w firmie Ekorecykling. Spotkali się z nowym współwłaścicielem p.. Maćków, 
który przedstawił im zamierzenia co do dalszej pracy zakładu. 

B. Matyasik prosi o więcej informacji na temat pkt 17. 

Wójt – w dniu 21.01.2016r. odbyło się spotkanie z kierownikiem ANR w Zielonej Górze. 
Rozmawiano o możliwościach przekazania nam działki przy cmentarzu w Brodach  
( na poszerzenie cmentarza) oraz działki w Bieczu ( może na postawienie budynku 
kontenera na przedszkole). 

M. Rubin  -  chodzi o pkt 3   
Wójt – Fundacja Przyjaciół  Pałacu Bruhla złożyła  wniosek o dofinansowanie na 
przekształcenie pałacu w multimedialne centrum spotkań. , na  odbudowę  sarkofagu w 
brodzkim parku. 

A. Ekstert – pkt 6  

Wójt- na spotkaniu omówiono plany na przyszłość w zakresie współpracy  dot. promocji  
szlaków turystycznych. 

J. Ostapiej – pkt. 18 – czy będzie remontowana droga do Kumiałtowic. 

Przewodniczący Rady proponuje odłożyć temat do czasu przybycia p. Bojko oraz 
przedstawiciela Starostwa . 

Wójt – najistotniejszy jest  remont drogi  . Otrzymał zapewnienie Starosty i Przewodniczącej 
Rady Powiatu, że  jeszcze w tym roku zostanie wyremontowana droga z Kumiałtowic do 
granicy powiatu. 

M. Tracz – pkt 2  

Wójt – do przetargu przystąpiły 4 firmy.  Najniższą cenę oferowała firma FRANSFORMACJA 
z Ołoboku, jednak nie mogła być wybrana gdyż odległość  przekraczała 60 km. 
Wybrano firmę ZGKiM z Lubska. Cena na dzień dzisiejszy jest na obecnym poziomie. 

M. Kowalski – pkt 13 czy  były rozmowy na temat przyjmowania imigrantów z Syrii 

Wójt – spotkanie dotyczyło przeciwdziałaniu kryzysowi imigracyjnemu oraz ewentualnego 
zabezpieczenia pogranicza. Na razie u nas  nie obserwuje się napływu imigrantów. Nic nie 
mówiono o przyjmowaniu uchodźców z Syrii. 

Wójt odczytał odpowiedź na interpelacje radnego M. Rudnickiego. 
 
5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady 

-   5.01.2015r.- w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały 
- 15.01.20`6r. - był na posiedzeniu Komisji Oświaty 
- 18.01.2016r.- uczestniczył w posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego 
- 20.01.2016r. -                   ‘’                     Komisji Budżetu, Rolnictwa 
- 22.01.2016r. – w Urzędzie Gminy ustalił termin sesji, opracował porządek obrad 

R. Janczewski – komisja oświaty miała posiedzenie 15 stycznia 2016r.  
Przewodniczący komisji  odczytał wnioski wypracowane przez komisję. 

M. Tracz – komisja budżetu obradowała 20.01.2016r.  
Ważnym wnioskiem było zaopiniowanie propozycji Wójta o przystąpieniu do projektu 
internetu szerokopasmowego. 

M. Kowalski – odczytał wnioski z posiedzenia komisji Mienia Komunalnego z dnia 
18.01.2016r. 
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6. Podsumowanie prac komisji i Rady Gminy Brody za 2015r. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść informacji  dot. pracy Rady za 2015r. 

7. Informacja o drogach powiatowych na terenie Gminy Brody. 
 
Na posiedzenie zaproszono radnego powiatu p. Edwarda Bojko oraz kierownika referatu ds. 
utrzymania Dróg Powiatowych w  Starostwie, który  nie przybył na spotkanie. 

E. Bojko – komisja w starostwie dokonała lustracji dróg pod kątem remontu na 2016r. Nie 
ma na liście do remontu w 2016r. dróg na terenie naszej gminy.  W planie inwestycyjnym  na 
następne lata jest ujęta droga Brody – Gręzawa  na odcinku ponad 11 km. 
Przyjęto zasadę, że w pierwszej kolejności będą robione drogi na które gminy dofinansują. 
Potrzeb remontu dróg w powiecie jest bardzo dużo. Drogę do Gręzawy  postarają się zrobić. 

Przewodniczący Rady – Wójt informował, że spotkał się ze Starostą Powiatu i 
Przewodniczącą Rady Powiatu , którzy zapewnili, że jeszcze w tym roku zostanie 
wyremontowana droga z Kumiałtowic do granicy powiatu.  

E. Bojko – jeżeli będą środki z PROW oraz wkład własny gminy to drogi będą robić. 
W planach powiatu ujęta jest tylko droga Brody- Gręzawa, nie ma ujętej drogi – 
Kumiałtowice. 

M. Tracz – padła deklaracja Starosty, że droga w Kumiałtowicach będzie robiona. 
Czy coś mówiono o tym na komisji? Dzwonił i dostał odpowiedź, że droga w Kumiałtowicach 
będzie  utwardzona. 

E. Bojko – taki wniosek na wczorajszej sesji powiatu nie padł.  W planie mają 800 tys. zł. na 
doraźne naprawy. 

R. Janczewski –  droga od ronda do Brożka została zrobiona. Nie zrobiono studzienki przy 
posesji p. Ciesielskiej. 

E. Bojko – przekaże sprawę do przewodniczącego komisji tematycznej odpowiedzialnej za 
drogi. Tam jest studzienka tylko trzeba ją podłączyć. Zbada sprawę i do wiosny to zrobią. 

Przewodniczący Rady – temat dróg będziemy pilotować. 
 
8. Gminna ewidencja zabytków i jej aktualizacja. 
 
Przewodniczący Rady – zarządzeniem Wójta została  opracowana gminna ewidencja 
zabytków. 
Wójt – na mocy ustawy o ochronie zabytków Wójtowie mają obowiązek prowadzić gminną 
ewidencję zabytków. W ewidencji są ujęte  te zabytki, które są wpisane do ewidencji 
wojewódzkiej. My przystąpiliśmy do aktualizacji w związku z wnioskami  o wykreślenie z 
ewidencji. 
Wszystkie wnioski muszą być konsultowane z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. To 
od niego zależy czy dany obiekt będzie wykreślony z rejestru. 
Wszystkie wnioski, które do nas wpłynęły wysłaliśmy do zaopiniowania przez Konserwatora 
Zabytków. 
R. Łyczakowski  spytał jakie kryteria musiał spełniać obiekt, który został wpisany do 
rejestru, a  na jakiej podstawie może zostać  wypisany z  ewidencji zabytków. 

Wójt -  po dokonaniu wizji lokalnej w terenie pracownicy konserwatora Zabytków dokonają 
oceny, wówczas decyzję podejmie Konserwator Zabytków  
Ustawa dopuszcza  ochronę układu urbanistycznego.  

M. Maszkowski – czy do rejestru zabytków wpisany jest obszar edukacji leśnej w  
J. Wysokich? 
Wójt odpowiedział, że nie wie. 
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Przewodniczący Rady – gminną ewidencję zrobiono na podstawie ustawy, która trafiła do 
Rzecznika Praw Obywatelskich, ponieważ narusza prawa własności..  
Gminna ewidencja była tworzona na podstawie ewidencji  Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków. Obejmuje ona  w większości budynki o bardzo złym stanie technicznym. W 
większości są to dawne zabudowania gospodarcze, z których nikt nie korzysta. 
W Bieczu na 92 numery aż 88  wpisanych jest do rejestru. Właściciele tych nieruchomości 
nie będą mogli rozebrać walących się zabudowań, ani bez zgody konserwatora nie mogą 
robić remontu. Czy mieszkańcy mogą liczyć na wsparcie radcy prawnego w przypadku 
gdyby się chcieli odwoływać ? 
Kiedyś funkcjonowała uchwała zwalniająca emerytów i rencistów z opłat za nieużytkowane  
budynki gospodarcze . Teraz  tego nie ma . 

Przewodniczący Rady udzielił głosu  mieszkańcom. 

Zbigniew  Wilkowiecki spytał Wójta dlaczego do gminnej ewidencji zabytków nie ujęto 
Jezior Wysokich, cała miejscowość jest pominięta. 

Wójt nie wie, gminną ewidencję przygotowała firma. W tym roku będzie robiona aktualizacja 
i zostanie to wyjaśnione. 

Wanda Seul – z jakimi utrudnieniami wiąże się wpisanie do rejestru zabytków? Rolnik nawet 
nie może zmienić pokrycia dachowego bez zgody Konserwatora. 

Wójt – na remont musi być zezwolenie ze Starostwa w uzgodnieniu z Konserwatorem 
Zabytków. 

Przewodniczący Rady – około pół roku trzeba czekać na decyzję Konserwatora. 

Wójt proponuje zaprosić osobę od Konserwatora Zabytków, która dokładnie przedstawi 
temat. 
 
9. Informacja o zlikwidowanym ZGKiM i powołanym referacie. 
 
Wójt – zgodnie z uchwałą podjęto procedurę, powołano likwidatora zakładu. 
Od 1.01.2016r działa referat Gospodarki Komunalnej. 

Pani Sekretarz – czynności likwidacyjne trwały od 1.01.2015r do 31.12.2015r. 
Odczytała poszczególne punkty, które należało wykonać, 
Z ZGKiM 1 osoba przejdzie do wydziału finansowego Urzędu Gminy. W zakładzie pozostaną 
pracownicy  obsługi i stanowisko ds. administrowania budynkami oraz urządzeniami 
komunalnymi. Regulamin organizacyjny jest ogłoszony w BIP. 
ZGKiM został przekształcony w referat Gospodarki Komunalnej z kierownikiem na czele, 5 
pracownikami oraz  konserwatorem  i kierowcami. 

M. Tracz – ile wykonano z § 2 uchwały , jaki jest zakres obowiązków, co z pracownikami, 
którzy nie będą realizować zadań. 

Pani Sekretarz – z harmonogramu  likwidacji  zrobiono wszystko. 

Przewodniczący Rady – zgodnie z zarządzeniem likwidacja miała trwać do  31.012.2015r. a 
do 31.01.2016r. miało to być zakończone. Osobą odpowiedzialną miała być pani Skarbnik. 

Pani Sekretarz – nie ma uchwały i nie pamięta co tam było napisane. 

Przewodniczący Rady – jeżeli odpowiedź nie jest wystarczająca, to na komisjach ta 
odpowiedź będzie udzielona.  

Wójt – jeżeli pracownik nie będzie pracował to wyciągnie konsekwencje. 

Wójt   powitał przybyłego na sesję senatora Waldemara Sługockiego. 
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Senator p Waldemar Sługocki  – przywitał zebranych, poinformował, że chce rozmawiać z 
Wójtem m. innymi o lokowaniu  kopalni, nie będą rozmawiać o samej inwestycji tylko o 
przesłankach, które związane są z organizacją tej inwestycji, a uniemożliwiają mieszkańcom 
właściwy rozwój.  Wystosował odpowiednie  stanowiska do różnych podmiotów. Chce 
porozmawiać z Wójtem  o wspólnych krokach,   jakie będą podejmować w sprawach dot. 
tutejszej  społeczności.    Deklaruje współpracę i pomoc. 

Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie na Sesję, spytał radnych czy mają 
pytania do Pana Senatora. 
Radni nie zadawali pytań. 
 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    
 a/ uchwalenia .Gminnego  Programu  Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 
     Alkoholowych oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2016 rok  
 
Na posiedzeniu obecna była przewodnicząca Komisji p. Barbara Czahajda. 

M. Tracz – proponuje powrócić do  organizacji ferii zimowych w poszczególnych 
miejscowościach. 

B. Czahajda – w przyszłym roku ogłosi się konkurs dla organizacji pozarządowych.  
W tym roku organizowane były wyjazdy do różnych miejsc i  wszystkie miejsca w autobusie 
były zajęte. 

T. Kuczkowski – nie wszyscy wiedzieli co będzie organizowane. 

B. Czahajda – harmonogram został ogłoszony na stronie internetowej oraz wisiały  plakaty w 
szkole.  

R. Janczewski wszyscy uczniowie wiedzieli o formach wypoczynku  zimowego. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych , 1 wstrzymał się od głosu. 
 
b/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
c/ określenia kryteriów rekrutacji do szkół podstawowych  i gimnazjów prowadzonych 
    przez Gminę Brody, przyznania poszczególnym kryteriom  określonej liczby 
    punktów oraz określenia  dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

d/ zmiany uchwały w spr. poboru podatków w drodze inkasa 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

e/ zarządzenie wyborów sołtysa w miejscowości Wierzchno 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady –  spytał czy radni  zgłaszają interpelacje lub zapytania. 
Na ręce przewodniczącego wpłynęło na piśmie  5 wniosków, z tego 1 złożył  radny Michał 
Rudnicki, 4  wnioski - radny M. Tracz.   
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Zapytania będą zgłaszać  radni :  M. Tracz,  T. Kuczkowski,  M. Kowalski. 
 

M. Tracz spytał,  czy autoryzowany był tekst  w Magazynie Lubskim – „Wójtem się bywa”. 

Radny odczytał treść interpelacji złożonych na piśmie. 

M. Rudnicki – odczytał treść interpelacji złożonej na ręce Przewodniczącego Rady. 

T. Kuczkowski – przy zjeździe na Jeziory Dolne są dziury w drodze. 

M. Kowalski -  w oświetleniu ulicznym w Mariance zachodzi potrzeba wymiany żarówek .  
Spytał, czy jest nowa umowa na konserwację oświetlenia, kto jest odpowiedzialny za 
konserwację.  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że my zgłaszamy elektronicznie usterki w oświetleniu. Mamy 
podgląd na to kiedy i gdzie  naprawiają oświetlenie, my to potwierdzamy.  
Nasze dotychczasowe zgłoszenia zostały przyjęte i zrealizowane. 
W powyższej sprawie radny M Kowalski powinien zwrócić się bezpośrednio do  
p. W. Gwoździńskiego. 
 

12. Wolne wnioski.    

 

Przewodniczący Rady  spytał czy są  wnioski mieszkańców, sołtysów. 

Nie zgłaszano wniosków. 

 

13. Zamknięcie obrad Sesji.     

O godz. 11
35

 Przewodniczący Rady p. L. Kech Kossak zamknął obrady XIV sesji Rady 
Gminy Brody.     
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak                                                                                        
 

 

 


